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Beslutande

Ledamöter Kurt Johansson, SPF Ardala
Per Olof Damberg, SPF Skara
Inge Dickens, PRO Skara
Leif Thidell, PRO Valle
Ingegerd Svensson, SKPF Skara

Tjänstgörande ersättare Stefan Hermansson, SPF Valle
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Ersättare Anette Persson, PRO Skara
Annika Hagberg, SKPF Skara
Elsa Hovmark Svensson, SPF Ardala
Elisabet Stålarm, SPF Skara
Gull-Britt Thidell, PRO Valle

Sekreterare Nadja Wahlborg

Övriga Dan-Ivar Jakobsson, kollektivtrafikstrateg § 33
Anna Falk, avdelningschef vård och omsorg § 34
Gunilla Druve Jansson, kommunstyrelsens ordförande § 33
Ylva Pettersson, kommunstyrelsens 2:e vice ordförande § 33

Justering Protokollet signeras digitalt. Elektroniska underskrifter redovisas på 
sista sidan av protokollet samt noteras på respektive sida.

Justerade paragrafer §§ 31-37

Ordförande PO Damberg

Justerare Kurt Johansson
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§ 31 Diarienummer  

Godkännande av dagordningen

Kommunala pensionärsrådets beslut

Rådet godkänner dagordningen för dagens sammanträde.
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§ 32 Diarienummer  

Föregående mötesprotokoll

Kommunala pensionärsrådets beslut

Rådet beslutar att lägga föregående mötesprotokoll till handlingarna. 
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§ 33 Diarienummer  

Samråd gällande Västtrafiks planer på stadstrafiken i Skara

Kommunala pensionärsrådets beslut

Rådet beslutar att lägga informationen till handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet

Kollektivtrafikstrateg Dan-Ivar Jakobsson informerar rådet om Västtrafiks planer på 
stadstrafiken i Skara. Kommunstyrelsens ordförande Gunilla Druve Janson och 
kommunstyrelsens 2:e vice ordförande Ylva Pettersson deltar på sammanträdet för att redogöra 
för vilka insatser som har gjorts och planeras att genomföras för en hållbar kollektivtrafik i Skara 
kommun.  

Västtrafik kommer att sluta köra nuvarande stadstrafik juni 2025 och istället erbjuda kommunen 
att införa en Flexlinje. Flexlinjen är en mindre buss som går att förbeställa och det finns specifika 
platser i kommunen som man kan åka till och från. Västtrafik har presenterat en kalkyl på vad 
detta skulle kosta Skara kommun att införa och det är en kostnad mellan 3,4 miljoner – 3,8 
miljoner beroende på om det ska trafikera helger eller enbart vardagar. Rådet anser att Flexlinjen 
är mer besvärlig att använda än nuvarande kollektivtrafik och kommer att bidra till mindre 
rörelsefrihet för seniorer. 

Kommunstyrelsens presidium ska träffa presidiet för den regionala nämnden för infrastruktur 
och kollektivtrafik den 11 september och kommunala pensionärsrådet skickar med en önskan om 
att de ska göra vad de kan för en bättre kollektivtrafiksituation i Skara.
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§ 34 Diarienummer  

Information och dialog med avdelningschef för vård och omsorg

Kommunala pensionärsrådets beslut

Rådet beslutar att arbetsutskottet får i uppdrag att ta fram en skrivelse till omsorgsnämnden om 
att sluta använda ordet brukare.  

Sammanfattning av ärendet

Anna Falk, avdelningschef för vård och omsorg, deltar på rådets sammanträde för att diskutera 
och informera om följande:

- Äldreomsorgsplanen: 
o Begreppet brukare används mycket inom omsorgen, men inte i 

Äldreomsorgsplanen. Det kan skapa förvirring i organisationen och 
avdelningschefen lyfter problematiken som kan uppstå. 

o Tidsplanen för att revidera Äldreomsorgsplanen är att den ska behandlas i 
omsorgsnämnden i december. Omsorgsförvaltningen behöver ha rådets 
synpunkter senast i oktober. 

o Avdelningschefen kommer att skicka information till rådets ordförande 
kontinuerligt avseende demografisiffor och annat underlag som kan vara till nytta 
för rådets arbete med att lämna sitt förslag. 

- Teglagården:
o Här kommer förvaltningen att arbeta på kulturen och visa mer alla positiva 

insatser som pågår här.
o Det är relativt låg personalomsättning på Teglagården och sjukskrivningstalen är 

samma som på övriga särskilda boenden i kommunen. 
o Anhörigsamordnare är medbjudna på ett Teglamöte för att få hjälp med att 

komma igång med anhörigträffar.
- Husaren:

o Målet är att detta ska vara en levande mötesplats och det kommer ske ett möte den 
16 september med lokalföreningar och kommunrepresentanter. 

- Malmgården och Ardalagården:
o Det finns ett nytt arbetssätt på Malmgården; FINGER-metoden, som ska vara bra 

för de personer med en demenssjukdom. 
o Ardalagården, har kommit långt med aktiviteter som nu implementeras i ordinarie 

verksamhet. 
- Hemvården:

o Här planeras digital insatsplanering att starta i höst med målet att få trygga 
omsorgstagare och en god ekonomi i förvaltningen. 
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§ 35 Diarienummer  

Information från arbetsgrupperna

Kommunala pensionärsrådets beslut

Rådet beslutar att lägga informationen till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet

Arbetsgruppen för vård och omsorg: 

Planering inför föreläsning den 14 oktober om demenssjukdomar fortlöper. Arbetsgruppen har 
varit den förmedlande länken mellan föreläsaren professor Lena Kilander och förvaltningschef 
Pernilla Magnusson. Pernilla Magnusson är den som står ansvarig för inbjudan och 
pensionärsföreningarna har blivit tilldelade 75 platser. Inbjudan har gått ut till alla ordföringar i 
pensionärsföreningarna och sista anmälningsdag är 3 oktober.  

Inga andra arbetsgrupper har något att redovisa. PRO Valle informerar om att de ska ha ett extra 
utlyst årsmöte den 5 september där en ny styrelse ska utses.  
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§ 36 Diarienummer  

Nytt förslag till arbetsordning för kommunala pensionärsrådet

Kommunala pensionärsrådets beslut

Rådet beslutar att föreslå följande förändringar till förslaget av en ny arbetsordning för det 
kommunala pensionärsrådet:

Formalia 

Sida 3. "Rådet består av de antal ledamöter…" ändras till "rådet består av det antal 
ledamöter…"
Sida 5. Där står det nämnden, men ska stå rådet.  

Tillägg

Sida 3. Komplettera meningen gällande syfte "vara ett forum för gemensamt 
informationsutbyte i kommunala frågor" med att vara ett forum för gemensamt 
informations - och kunskapsspridning"  
Sida 4. Komplettera texten att kallelsen ska även skickas ut med en dagordning
Sida 4. förtydliga i meningen "om organisationen upphör så upphör även uppdraget ... i 
rådet" med ordet lokalorganisationen 
Sida 5. Komplettera meningen "Färdtjänstresor till och från möten …" med order "resor"

Ändringar

Styrdokumentet ska heta reglemente istället för arbetsordning
Sida 3. "Rådets synpunkter bör inhämtas i så tidigt skede som möjligt" - Stryk ordet bör. 
Sida 3. Flytta upp syftet om att vara remiss- eller referensorgan till högst upp i listan
Sida 4. Ta bort meningen "Sekreteraren har rätt att delta i överläggningar om inte 
nämnden beslutar annat."

Sammanfattning av ärendet

Kanslichef Nadja Wahlborg presenterar nytt förslag till arbetsordning för kommunala 
pensionärsrådet. Styrdokumentet är ett tjänstemannaförslag som ska beredas i samråd med rådet 
för att sedan fastställas av kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag

Nytt förslag till arbetsordning för det kommunala pensionärsrådet

Beslutet ska skickas till

Kommunstyrelsen
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§ 37 Diarienummer  

Övriga frågor

Seniormässan genomfördes den 31 augusti i Vilanhallen. Det var bra tillgänglighet i lokalen och 
bra med parkeringsplatser. Rådet är överens om att mässan är viktigt och behövlig. 

Ordförande redogör för samtal med enhetschefen för öppna mötesplatser om tillsättning av 
frivilligsamordnare när nuvarande går i pension. Enhetschefen har meddelat att det kommer 
rekryteras en ny, men det är oklart när detta kommer att ske.  




